
Protokół Nr XV/12
z sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński 

odbytej  02 marca  2012 r. 

  w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Stargard Szczeciński 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o godz. 10 00 otworzył obrady XV sesji Rady Gminy 
Stargard Szczeciński .
Po powitaniu oświadczył ,że zgodnie z listą obecności w obradach sesji uczestniczyło  14 radnych  , 
co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób , stanowiło quorum do podejmowania 
prawomocnych decyzji i uchwał .
Radny nieobecny :
1.Tomasz Nowicki – nieobecność usprawiedliwiona .
W obradach  sesji  uczestniczył  Wójt  Gminy  Kazimierz  Szarżanowicz  ,  Zastępca  Wójta  Jerzy 
Makowski, Sekretarz Gminy Danuta Żygadło, Skarbnik Gminy Wiesława Łoch   i sołtysi zgodnie z 
listą obecności . 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu . 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu .
Z gości zaproszonych w obradach sesji uczestniczyła Pani Patrycja Gross Dyrektor Powiatowego 
Urzędu Pracy w Stargardzie Szczecińskim .
Obradom sesji przysłuchiwali się przedstawiciele prasy lokalnej oraz  radca prawny Roman Janił . 
Ponadto w obradach sesji uczestniczyli  mieszkańcy gminy. 
Protokół Nr XIV/12 z sesji  Rady Gminy Stargard Szczeciński z dnia 03 lutego 2012 r.  został 
przyjęty przez radę bez odczytywania tj. - 14 głosami „za” , „przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się 
„ 0” .
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał porządek obrad XV sesji Rady Gminy .
Radni uwag i pytań do porządku obrad nie zgłosili . 
Wobec powyższego Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 
14 głosami „za” ,”przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 przyjęła porządek obrad XV/12 sesji 
Rady Gminy Stargard Szczeciński  w brzmieniu jak niżej : 
 1. Sprawy regulaminowe:

- otwarcie obrad XV sesji Rady Gminy 
- stwierdzenie quorum 
- przyjęcie protokołu Nr XIV z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński w dniu 3 lutego 

2012 r.  
- zatwierdzenie porządku obrad 

 2. Interpelacje radnych 
 3. Stan bezrobocia na terenie gminy 

Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty  
 4. Podjęcie uchwały w sprawie zwołania zebrania wiejskiego 
 5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 

stanowiących  fundusz sołecki 
 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru podatków w drodze inkasa 
 7. Ocena realizacji zadań w zakresie ochrony środowiska oraz wywozu odpadów komunalnych z 

terenu gminy 
Stanowisko Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 

 8. Informacja Wójta Gminy o stanie budynków i mieszkań  komunalnych w gminie 
Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu

9. Ocena działalności gminy na rzecz ochrony zdrowia mieszkańców



- 2 -
  Opinia Komisji Socjalno-Porzadkowej i Oświaty

10. Ocena wydatków bieżących Urzędu Gminy za miesiąc grudzień 2011 r. 
Opinia Komisji Rewizyjnej

11.Analiza zadłużenia gminy i prawidłowości spłaty tego zadłużenia 
Opinia Komisji Rewizyjnej 

12. Ocena inwestycji zrealizowanych w 2011 roku pod kątem celowości i zasadności 
Opinia Komisji Rewizyjnej  

13. Sprawozdanie za 2011 r. z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Stargard Szczeciński 
Sprawozdanie przedstawi Zastępca Wójta  

14. Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym
15. Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym
16. Odpowiedzi na interpelacje radnych
17. Wolne wnioski i zapytania
18. Sprawy różne
19. Ustalenie terminu następnej sesji
20. Zamknięcie obrad  sesji
Ad.1
Jak wyżej .
Ad.2
Brak interpelacji . 
Ad.3
Pani Patrycja Goss Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Stargardzie Szczecińskim omówiła 
informację o stanie bezrobocia na terenie gminy w 2011 r. .
Po omówieniu informacji , poinformowała  o programach na lata następne . 
W trakcie dyskusji radni zgłaszali  swoje uwagi i spostrzeżenia   m.in. radny Bogdan Chaładus 
mówił o tym , aby dla młodzieży ponadgimnazjalnej  tworzyć takie kierunki nauczania na , które 
obecnie jest  zapotrzebowanie-  uwaga do powiatu  -  ,  powiedział  o  bezrobotnych  w przedziale 
wiekowym powyżej 50 + i programach dla nich  o tym, iż osoby które nabyły prawa emerytalne 
dalej pracują , blokując w ten sposób etaty dla osób młodych.
Dyskutowano również na temat szkoleń indywidualnych , grupowych o tym jakie trzeba spełnić 
kryteria, aby zdobyć np.  prawo jazdy kategorii C+E. 
Pani Patrycja Goss odpowiadając m.in. powiedział ,że osób zarejestrowanych powyżej 50 lat jest 
niewiele  ,  a  najwięcej  w  naszym  województwie  jest  zarejestrowanych  osób  młodych  ,  iż 
efektywność  szkolenia  to  40  % ,  wyjaśniła  sprawę  szkolenia  indywidualnego  –  prawo  jazdy 
kategorii  C+E .Wypowiedziała się  w sprawie telefonicznej  rejestracji  w Powiatowym Urzędzie 
Pracy osób bezrobotnych , w sprawie pomocy na rozwój działalność gospodarczej.
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty przedstawił opinię komisji w brzmieniu 
jak niżej .
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty na posiedzeniu w dniu 28 lutego 2012 r. zapoznała się z 
informacją  dotyczącą  –  Stanu  bezrobocia  na  terenie  Gminy  Stargard  Szczeciński  w  2011  r. 
Informację  omówiła  Pani  Patrycja  Gross  Dyrektor  Powiatowego  Urzędu  Pracy  w  Stargardzie 
Szczecińskim . Po przeprowadzonej dyskusji komisja informację przyjęła .
Przewodniczący rady ogłosił 10 minutową przerwę . 
Ad.4
Podjęcie uchwały Nr XV/136/12 w sprawie zwołania zebrania wiejskiego 
Przewodniczący Rady odczytał w/w projekt uchwały.
Rada Gminy w obecności  14 radnych obecnych na sali  podczas głosowania,  14 głosami „za”, 
„przeciw” 0 i  głosy „  wstrzymujące się  „  0 – podjęła uchwałę  Nr XV/136/12 , która stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu . 
Ad.5
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Podjęcie uchwały Nr XV/137/12 w sprawie  wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 
gminy środków stanowiących fundusz sołecki 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14 głosami „za” , 
„przeciw”  0  i  głosy „  wstrzymujące się  „  0 – podjęła  uchwałę  Nr  XV/137/12,  która  stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu . 
Ad.6
Podjęcie uchwały Nr XV/138/12 w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru podatków w 
drodze inkasa 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i  „  głosy wstrzymujące się  „  0 -  podjęła uchwałę  Nr  XV/138/12 ,  która stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu . 
Ad.7 
Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Mienia  Komunalnego  i  Budżetu  Hubert  Lis  przedstawił 
stanowisko  komisji  do  tematu:  Oceny  realizacji  zadań  w  zakresie  ochrony  środowiska  oraz 
wywozu odpadów komunalnych z terenu gminy, a mianowicie : 
Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu po zapoznaniu się z informacją dotyczącą 
realizacji  zadań  w zakresie ochrony środowiska oraz wywozu odpadów komunalnych z terenu 
gminy po przeprowadzeniu dyskusji – informację przyjęła .    
Komisja  zwróciła  szczególną  uwagę  na  to  ,  iż  w  tych  miejscowościach  gdzie  istnieje  sieć 
kanalizacyjna, z danych wynika ,że dużo mieszkańców się nie podłączyło i jako przykład komisja 
przytoczyła Tychowo – 30 posesji nie podłączonych . Komisja uważa , że w tym kierunku należy 
podjąć dalsze działania , aby większa liczba mieszkańców dokonała podłączeń .
Radny  Kornet  Jarosław  –  zabierając  głos  w  sprawie  obowiązku  posiadania  koszy  przez 
mieszkańców   na  swoich  posesjach   powiedział,że  część  mieszkańców  nie  posiada  takich 
pojemników  ,  mimo  że  finansowo   stać  te  osoby   na  posiadanie   takiego  kosza  .  Radny 
zaproponował , aby gmina wyegzekwowała regulaminowy obowiązek posiadania pojemników na 
nieczystości przez wszystkich mieszkańców .
Radny  Chaładus  –  również  powiedział  ,że  o  tym  mówi  się  co  roku  ,  komisja  z  udziałem 
przedstawiciela  policji  sprawdza  w  terenie,  a  nie  można  wyegzekwować  tego  obowiązku  od 
wszystkich mieszkańców .
Sekretarz Gminy – poinformowała o zmianie przepisów ustawy „ śmieciowej „ 
Ad.8
Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Mienia  Komunalnego  i  Budżetu  Hubert  Lis  przedstawił 
opinię komisji do informacji Wójta Gminy o stanie budynków i mieszkań komunalnych w gminie , 
a mianowicie : 
Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i  Budżetu przyjęła informację  o stanie budynków i 
mieszkań komunalnych w gminie .
Radni uwag i pytań nie zgłosili .
Ad.9 
Przewodniczący  Komisji  Socjalno-Porządkowej  i  Oświaty  Jarosław Kornet  przedstawił  opinię 
komisji  do informacji  na temat działalności gminy na rzecz ochrony zdrowia mieszkańców , a 
mianowicie : 
Komisja  Socjalno-Porządkowa  i  Oświaty  przeanalizowała  informację  dotyczącą  działalności 
gminy na rzecz ochrony zdrowia jej mieszkańców za rok 2011  i informację przyjęła .
Radni uwag i pytań nie zgłosili . 
Ad.10
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła opinię komisji do informacji 
wójta o wydatkach bieżących Urzędu Gminy za miesiąc grudzień 2011 r., a mianowicie : 
Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 29 lutego 2012 r. przeanalizowała informację o 
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wydatkach bieżących urzędu gminy za miesiąc grudzień 2011 r. . Komisja informację przyjęła . 
Radni uwag i pytań nie zgłosili . 
Ad.11
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła opinię komisji do informacji o 
stanie  zadłużenia  gminy  na  dzień   31.12.2011  r.  i  prawidłowości  spłaty  tego  zadłużenia  ,  a 
mianowicie : 
Komisja rewizyjna przeanalizowała informację dotyczącą zadłużenia gminy Stargard Szczeciński 
wg stanu na dzień 31.12.2011 r. , w trakcie dyskusji skarbnik gminy odpowiadała na pytania i 
wątpliwości .
Komisja informację przyjęła . 
Radni uwag i pytań nie zgłosili . 
Ad.12
Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  Agnieszka  Lenda  przedstawiła  opinię  komisji  do  tematu 
dotyczącego  oceny inwestycji zrealizowanych w 2011 roku pod kątem celowości i zasadności , a 
mianowicie : 
Komisja  Rewizyjna  przeprowadziła  dyskusję  odnośnie  informacji  na  temat  inwestycji 
zrealizowanych w 2011 r. , wójt wyjaśnił celowość i zasadność omawianego zadania . Komisja po 
zakończeniu dyskusji , informację przyjęła .
Radni uwag i pytań nie zgłosili .
Ad.13
Zastępca  Wójta  Jerzy  Makowski  omówił  sprawozdanie  za  2011  r.  z  wysokości  średnich 
wynagrodzeń  nauczycieli  na  poszczególnych  stopniach  awansu  zawodowego  w  szkołach 
prowadzonych przez Gminę Stargard Szczeciński .
Po  wyjaśnieniu  sprawy  dotyczącej  nauczycieli  mianowanych  ,  a  kosztów  związanych  z 
dokształcaniem ,  radni więcej uwag nie zgłosili .   
Ad.14
Wójt  Gminy Kazimierz  Szarżanowicz  przedstawił  informację  na  temat  działalności  w okresie 
międzysesyjnym , a mianowicie : 
Zarządzeniem Nr 19/12 Wójta Gminy z dnia 31 stycznia 2012 r. dokonano zmian budżetu gminy 
na 2012 r.  i  ustalono układ wykonawczy do zmian budżetu poprzez zwiększenie  dochodów i 
wydatków o kwotę  10 200 zł w planie finansowym Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  z 
przeznaczeniem na realizację rządowego programu wspierania osób potrzebujących świadczenie 
pielęgnacyjne, ustanowionego uchwałą Nr 234/2011 Rady Ministrów z dnia 27 grudnia 2011 r.  

W Referacie Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa:
1.W dniu 10.02.2012 r.  przeprowadzono rokowania na sprzedaż  trzech działek w Grzędzicach, 
działki około 900 m 2 cena około 45-48 tys zł – brak oferentów ,
2.W  dniu  21.02.2012  przeprowadzono  rokowania  na  sprzedaż  działki  79/1  o  pow.  400  m  2 

zabudowanej  budynkiem mieszkalnym  nr 48 w Pęzinie ,  cena wywoławcza 50 tys  zł .Wygrał 
oferent z ceną 53 tys zł , płatna w 10 ratach rocznych ,
3.Wybrano wykonawcę prac geodezyjnych polegających na wznowieniu granic działki 203/1 obręb 
Strachocin , cena 2 200.00 zł oraz wykonawcę prac geodezyjnych polegających na podziale działki 
oznaczonej nr 142/6 o pow. 0.19 ha położonej w obrębie Strachocin i działki oznaczonej nr 129/2 o 
pow.  o.1411  ha  położonej  w  obrębie  Strachocin  celem  wydzielenia  terenu  pod  planowane 
przepompownie ścieków ,
4.Wystawiono 8 zaświadczeń o prowadzeniu i posiadaniu gospodarstw , 
5.Wydano  decyzje  zatwierdzające  projekt  podziału   10  nieruchomości   w  obrębach  :Żarowo, 
Sowno,Grabowo, Kurcewo .
6.Od lutego br. do urzędu wpływają wnioski o zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju 
napędowego 
7.Wezwano Inwestora do uzupełnienia przedłożonego raportu o oddziaływanie na środowisko dla 
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przedsięwzięcia  pn.  :  „  Zmiana  sposobu  użytkowania  budynków  gospodarczych  na  budynki 
montażowni  i  przerobu  z  tworzyw  sztucznych  na  elementy  infrastruktury  bezpieczeństwa 
drogowego – znaki,  azyle drogowe zlokalizowane na działce oznaczonej numerem 102 , obręb 
Tychowo  ,  gmina  Stargard  Szczeciński  „  ,  o  dokładne  i  istotne  informacje  mające  wpływ 
faktycznego oddziaływania planowanego przedsięwzięcia na niektóre komponenty środowiska,
8.Wydano 8 zezwoleń na wycięcie drzew
  
W Referacie Gospodarki Komunalnej i Inwestycji :
1.Wykonano  remont  drogi  wewnętrznej  żużlowej  w  miejscowości  Lipnik  stanowiącej  ulicę 
Słoneczną-  udrożnienie rowu odwadniającego oraz utwardzenie odcinka drogi  płytami JUMBO 
oraz  remont  ulicy  Brzozowej  –  zgarnięcie  warstwy  błota  oraz  wyrównanie  i  utwardzenie 
nawierzchni,
2.Wykonano remont dróg w Kiczarowie -Kolonia oraz Grzędzice ulica  Podleśna
3.Wydano zgodę  oraz decyzję  na zajęcie pasów drogowych dróg wewnętrznych i  gminnych na 
umieszczenie urządzeń infrastruktury 
4.Wyrażono zgodę na lokalizację w pasach drogowych dróg wewnętrznych i gminnych :
    - przyłączy wodociągowych, kanalizacyjnych, energetycznych, gazowych – 2 szt .
    - odcinków sieci wodociągowych, kanalizacyjnych, energetycznych, gazowych,- 4 szt 
    - zjazdów na tereny działek budowlanych – 6 szt
 
W referacie Planowania Przestrzennego

Wydano:  

 -  18 decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu,      

– 2 decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego,     

– 4 opinie o braku sprzeczności zamierzenia inwestycyjnego z ustaleniami miejscowego 
planu  zagospodarowania  przestrzennego  lub  Studium  uwarunkowań  i  kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy,

– 2  postanowienia  w  sprawie  zaopiniowania  zgodności  wstępnego  projektu  podziału 
nieruchomości z ustaleniami miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego,

– 3  wypisy  i  wyrysy  z  miejscowych  planów  zagospodarowania  przestrzennego  oraz 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy,

– 32 zaświadczenia o przeznaczeniu terenów w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego  oraz  w  Studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania 
przestrzennego gminy,

– 2 zawiadomienia o nadaniu numerów porządkowych dla budynków mieszkalnych;

Wojt brał udział w spotkaniach , uroczystościach takich jak :

– w dniu 4.02.2012 r. Zjazd Powaitowy LZS ,

– w dniu 09.02.2012 r  zebranie wiejskie w Skalinie  

– w dniu 10.02.2012 r. Dzień Seniora w Grzędzicach 

– w dniu  14.02.2012 r. zebranie wiejskie w Witkowie Pierwszym – zebranie OSP 

– w dniu 20.02.2012 r. Spotkanie z rodzicami dzieci w Szkole Podstawowej w Koszewie ,

– w dniu 22.02.2012 r. zebranie wiejskie w Kiczarowie ( wybór sołtysa ) 

– w dniu 23.92.2012 r.zebranie wiejskie w Barzkowicach -zebranie OSP
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– w dniu 25.02.2012 r. podsumowanie w Pęzinie projektu " Działaj lokalnie -  VII edycja" 

– w dniu 27.02.2012 r. Turniej piłki halowej w Szkole Podstawowej w Małkocinie 
– 02.03.2012  r.  III  Turniej  gminy  Stargard  o  puchar  Komendanta  Powiatowej  Policji  w 

Małkocinie 
Oraz zebrania OSP w miejscowościach : Sowno, Pęzino i Grzędzice .
Ponadto wójt poinformował ,że w terminie od dnia 8 do 22 .03.2012 r. odbędą się konsultacje z 
mieszkańcami gminy dotyczące  zmiany nazwy gminy i jej siedziby oraz zmiany nazwy siedziby 
powiatu. W dniu 9 marca 2012 r. w siedzibie urzędu  odbędzie się spotkanie  którego celem będzie 
ustalenia pytania w sprawie konsultacji społecznych o ustalenia strefy ochronnej farmy wiatrowej 
Grabowo-Małkocin. Jednocześnie  wójt poinformował ,że są przygotowywane propozycje pytania 
konsultacyjnego przez gminę , komitet protestacyjny i inwestora .
Sekretarz Gminy szerzej poinformowała na temat konsultacji społecznych, które mają się odbyć w 
dniach od 8 do 22 marca 2012 r.
Ad.15 
Przewodniczący rady poinformował o  korespondencji jaka wpłynęła do biura  rady od ostatniej 
sesji , a mianowicie : 

– skarga  Pani  Magdaleny  Starzyńskiej  mieszkanki  Ulikowa  na  niewłaściwe  zachowanie 
sołtysa sołectwa Ulikowa Pana Bartłomieja Kosa .

Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14 głosami „za „, 
„przeciw” 0 i  głosy „  wstrzymujące się  „  0  skierowała skargę  do rozpatrzenia przez komisję 
rewizyjną  , czyli zbadania zasadności zarzutów .
Kolejno  przewodniczący  przedstawił  pismo  ,  które  zapomniał  przedstawić  na  sesji  w  dniu 
03.02.2012  r,  a  mianowicie  pismo  Pana  Sebastiana  Janiaka  mieszkańca  Sowna  tj.  wezwanie 
przedsądowne  skierowane   do  Wójta  Gminy  w  sprawie  wypłaty  ekwiwalentu  pieniężnego  za 
działania ratownicze .
Wójt Gminy – odnosząc się do tego pisma poinformował ,że na podstawie przepisów ustawy o 
samorządzie gminnym  wydał zarządzenie i  wypłacił w ten sposób  należny ekwiwalent pieniężny 
na  podstawie  przepisów  ustawy  o  ochronie  przeciwpożarowym   ustalając  najwyższą   stawkę 
określoną przepisami ustawy . Uznałem -powiedział wójt -, że w ten sposób spełnię żądanie Pana 
Janiaka ,bo w tym czasie nie było innej możliwości .
Wójt Gminy dodatkowo poinformował, że na podstawie tego zarządzenia pobrali ekwiwalent inni 
strażacy .
Pan Sebastian Janiak – zabierając głos m.in. powiedział ,że jest to zarządzenie niezgodne  z 
z przepisami prawa , iż nie jest rozumiane prawo , które trzeba przestrzegać , a następnie odczytał 
ponowne   wezwanie  przedsądowne,  które  jak  oświadczył  złoży  w  sekretariacie  i  jest   do 
wiadomości Przewodniczącego Rady Gminy .
Pan Sebastian Janiak powiedział również , że podjęta uchwała nie spełnia wymogów i ma też do tej 
uchwały zastrzeżenia .Stwierdził  ,że jest  to  zwykła  sprawa,  a  tak trudno podjąć  odpowiednią 
decyzję .
Wójt  Gminy  –  odnosząc  się  do  tej  sprawy  m.in.  powiedział  ,że  podjął  decyzję  o   wypłatę 
ekwiwalentu w formie zarządzenia i dodał  dalej ,że nie wie o co chodzi Panu Janiakowi ,bo było 
pismo o  wypłatę ekwiwalentu i  wypłacono ekwiwalent ,a co bym nie zrobił  to wszystko źle- 
stwierdził wójt . 
Radca Prawny Roman Janił zabierając głos w tej sprawie m.in. powiedział , że wójt gminy podjął 
decyzję o wypłacie ekwiwalentu na podstawie przepisów ustawy , bo nie było stawek  uchwalonych 
przez radę i została ustalona stawka maksymalna . Radca powiedział ,że niektórzy w radzie dają 
posłuch Panu Janiakowi , a zachowanie obecne  Pana Janiaka na sesji budzi wiele zastrzeżeń , a 
należy  zauważyć jak -powiedział radca - ,że to są obrady sesji rady gminy . Kolejno radca m.in. 
powiedział ,że sesje rady są  po to aby stanowić prawo , rada jest organem uchwałodawczym , a nie 
do załatwiania spraw indywidualnych i tutaj radca zwrócił się z prośbą do przewodniczącego rady , 
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aby takie sprawy kierowane były do wójta jako organu wykonawczego . 
Kolejno radca Roman Janił powiedział o pewnych zachowaniach radnych m.in. , w sprawie prac 
nad studium i planem było zapytanie czy mogą być prowadzone razem , bo według pytającego było 
-bo tak słyszał – moja odpowiedź była tak można , ale na moją sugestię nie było posłuch u    po 
sesji  lutowej  odnośnie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego  dla 
członka Ochotniczej Straży Pożarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym lub szkoleniu 
pożarniczym organizowanym przez państwową Straż Pożarną lub gminę, gdzie zdaniem radnego 
Pan Janiak uważa że uchwała zawiera błędy i wtedy robi się z tego aferę. Kolejno radca przytoczył 
wypowiedź Pana Bogdana Chaładusa do Pani Sekretarz odnośnie stwierdzenia w prasie słowa – 
emocjonalnie -,  a  mogło to  być  tak,  iż  prasa tak napisała  .  Radca kończąc swoją  wypowiedź 
zaznaczył,że należy takie sprawy załatwiać  w postępowaniu zwykłym i należy mieć  wzajemny 
szacunek dla siebie . 
Przewodniczący Rady Gminy – powiedział m.in. ,że każdy może przyjść na sesję i zabrać głos w 
swojej  sprawie  ,  bo  jest  demokracja  .Dalej  przewodniczący  dodał  ,że  rada  podejmuje  to  co 
wcześniej podpisał radca , a odnośnie Pana Janiaka to powiedział ,że dokładnie nie wie  o co tu 
chodzi , ale wie że przepisy są płynne , a Pan mecenas musi bronić tego co wcześniej podpisał .
Przewodniczący wyrażając swoje zdanie poprosił o kulturalne zachowanie się podczas obrad sesji.
Radca Prawny Pan Roman Janił dodatkowo poinformował ,że uchwałą  którą interesował się po 
sesji Pan Kornet - to projekt tej uchwały,  został sprawdzony przez nadzór i uwag nie było . 
Radny Jarosław Kornet-  odnosząc się  do sprawy uchwały ,  powiedział  ,że tylko z zapytaniem 
zwrócił  się  do radcy po sesji   ,  czy  rada nie powinna uchylić  zaskarżonej   uchwały ,  której 
nieważność  stwierdził  w  wyroku  Wojewódzki   Sąd  Administracyjny   w  Szczecinie.  Radny 
zaznaczył ,że jego pytanie nie było złośliwe i ,że  nie robią poklasku , a dla mnie - powiedział 
radny- jest ważne przestrzeganie prawa . Jeżeli Pan Wójt wydał zarządzenie i  Pan Janiak pisze 
kolejne pismo to tą sprawą ,zaproponował radny niech się zajmie Sąd , a nie Rada .
Radna Agnieszka Lenda –odnosząc się  sprawy poruszonej przez radcę  prawnego  wyjaśniła ,że 
zapytanie dotyczące tego czy można równocześnie prowadzić prace nad  planem i studium  padło 
na zebraniu wiejskim i dlatego pojawiło się   moje zapytanie – taka powiedziała radna .
Radny  Bogdan  Chaładus  –  odnosząc  się  do  poruszonej  sprawy  przez  radcę  prawnego  m.in 
wyjaśnił,że  sprawa poruszona przez niego na sesji odnośnie wypowiedzi Pani Sekretarz uznał za 
wyjaśnioną podczas  obrad sesji i dodał , że nikogo nie podszczypuje .
Przewodniczący rady  przedstawił następujące pisma , a mianowicie : 
- pismo Pani Anny Maciejczak – sołtysa sołectwa Strzyżno w sprawie wniosku o uruchomienie 
środków z funduszu sołeckiego wsi Strzyżno ,
- pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie szkolenia ,
-  pismo  Towarzystwa  Opieki  nad  Zwierzętami  w  Polsce  z  siedzibą  Stargard  Szczeciński  – 
Kiczarowo z negatywną oceną projektu uchwały „ Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Stargard Szczeciński w 2012 roku „,   
Zastępca wójta wyjaśnił sprawę projektu uchwały .
-  pismo  Pana  Eugeniusza  Szyndlarewicza   w  sprawie  pisma  GKI  721.106.4.2011  BW  m.in. 
dotyczącego rowu odwadniającego wzdłuż drogi wewnętrznej przy budynku 22 Strzyżno i zjazdu 
na posesję  ,  w którym to pan Szyndlarewicz  m.in. prosi o przysłanie komisji  ,  która oceni  tę 
sytuację na miejscu oraz rozwiąże problem ,     
Wobec powyższego członek Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Pan Włodzimierz 
Kuźma ( przewodniczący komisji Hubert Lis zwolnił się z części obrad sesji ) odczytał protokół z 
wyjazdu Komisji  Gospodarki  Mienia Komunalnego i  Budżetu w dniu 27 lutego 2012 roku do 
Strzyżna .
Pan  Szyndlarewicz  Eugeniusz  zabierając  głos  m.in.  przedstawił  sprawę  tak  jak  w  piśmie  . 
Przypomniał że w roku 2006 rozmawiał z wójtem o tym kanale i miały być  studzienki chłonne 
zabezpieczające , a okazało się ,że ich nie ma , przypomniał również , że wójt obiecał zakup rur i 
stwierdził ,że komisja przyjechała z nastawienie negatywnym wobec jego osoby.
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Wójt Gminy odnosząc się  do tej  sprawy m.in. odpowiedział ,że studzienki chłonne na wsi są i 
podtrzymał to ,że zakupi  rury .
Przewodniczący rady podziękował Panu Szyndlarowiczowi za wypowiedź i zaznaczył ,że rada tą 
sprawą zajmuje się po raz ostatni , komisja była w terenie i sporządziła w tej sprawie protokół i 
zaproponowała  rozwiązania  tej  sprawy  .  Wójt  w  tej  sprawie  jest  organem  wykonawczym  – 
przypomniał przewodniczący .
- pismo Pani Sylwii Morusiewicz mieszkanki Kiczarowa w sprawie wodociągu-grubość rury  do 
nowo wybudowanego  budynku mieszkalnego.
Pismo  jak  powiedział  przewodniczący  kieruje  do  wójta  gminy  i  zobowiązuje  wójta   do 
powiadomienia rady o zajętym stanowiska w tej sprawie .
Na posiedzenie sesji przybyli mieszkańcy Małkocina i Grabowa . 
Przewodniczący  rady  poinformował  o  piśmie  Wójta  Gminy  skierowanym  do  Pani  Wiesławy 
Kuśnierz i Pana Artura Kasprzak  Przedstawicieli Komitetów Protestacyjnych Grabowa i Małkocina 
w  sprawie  wcześniej  zgłoszonych  uwag  i  odpowiedzi  autorów  tj.  wyjaśnień  arch.  Marka 
Konikowskiego  do  dokumentu  zmiany  Studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania 
przestrzennego  gminy  Stargard  Szczeciński  oraz  prognozy  oddziaływania  na  środowisko  i 
odpowiedzi i komentarze dr inż. Wojciecha Zyska do opracowania ekofizjograficznego .
Wójt  Gminy  –  przypomniał  ,że  zostały  złożone   pisma  podpisane  za  Komitet  Protestacyjny 
Grabowa i Małkocina przez panią Wiesławę Kuśnierz i pana Artura Kasprzak , a zawierające uwagi 
do zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard 
Szczeciński  ,  a  drugie  do  prognozy  oddziaływania  na  środowisko  oraz  do  Opracowania 
ekofizjograficznego  .  Uwagi  zostały  przekazane  do  autorów  opracowań  .  Po  otrzymaniu 
odpowiedzi i ich skserowaniu przesłane zostały do pani Kuśnierz Wiesławy . 
Ponadto  wójt  poinformował,że  25  marca  2012  r.  planuje  się  przeprowadzenie  konsultacji 
społecznych w Małkocinie i  Grabowie oraz 9 marca 2012 r  odbędzie się  spotkanie w sprawie 
opracowania pytania .
Przewodniczący  rady zabierając  głos  powiedział  ,że  otrzymała  gmina  odpowiedzi  od  autorów 
opracowań na zgłoszone uwagi i zapytał czy są pytania  . 
Pan Roman Kuśnierz przekazał na ręce Przewodniczącego Rady Gminy opracowanie :
Raport  końcowy „  Ewaluacja  konsultacji  społecznych  realizowanych  przy budowie  elektrowni 
wiatrowych w Polsce „ .
Zabierając dalej głos przewodniczący rady m.in. zaznaczył ,że radni nie mają takiej wiedzy i muszą 
wierzyć  opracowaniom  przestawianym  przez  fachowców  ,   Państwo  macie  zastrzeżenia  – 
powiedział przewodniczący -  a nam jako radnym trudno to rozstrzygać.
Pan Roman Kuśnierz m.in  powiedział ,że Wójt wysłał uwagi do autorów opracowań , a im trudno 
polemizować  z p. Wojciechem Zyska . Poprosił , aby ponumerować dokumenty które są w obiegu , 
bo jak stwierdził Pan Kuśnierz są trzy i  jest to poważny problem , a chcemy aby dokumenty były 
faktyczne – dodał Pan Kuśnierz .
Kolejno głos zabrała Pani Wiesława Kuśnierz m.in. powiedział ,że z szacunku nie przychodzą tu 
większą grupą i dalej zaznaczyła , że pracuje nad danymi , które daje Pan Wójt i pisząc o błędach 
kierowałam je do pana Wójta .
Następnie Pani Wiesława Kuśnierz odniosła się do wyjaśnień autorów opracowań tj. do wyjaśnień 
arch.  Marka  Konikowskiego  do  dokumentu  zmiany  Studium  uwarunkowań  i  kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Staragrd Szczeciński  oraz  prognozy oddziaływania na 
środowisko,   natomiast  do  odpowiedzi  i  komentarzy  Wojciecha  Zyska  do  opracowania 
ekofizjograficznego powiedziała Pani Kuśnierz , że nie będzie polemizowała .
Przedstawiając  swoje  uwagi  Pani  Kuśnierz  posiłkowała  się  przygotowanymi  notatkami   , 
odczytując je , a m.in. mówiła :

– o tym ,iż są trzy wersje studium ,
–  wyjaśnienia Pana Konikowskiego to nasze pismo i odpowiedzi ,
– brak odniesienia do lokalizacji jednej farmy od drugiej - 5 km ,
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– stanowiska archeologiczne – brak wyjaśnień ,
– do części graficznej również brak wyjaśnień 

mówiła również Pani Wiesława Kuśnierz o aktach uchylonych i nie obowiązujących . 
Radni zapoznali się z załącznikiem  graficzny do projektu zmiany Studium.
Pan Roman Kuśnierz zabierając głos powiedział ,że nie są to subiektywne oceny , ale bazowanie 
tylko na dokumentach, to są dowody .
Wójt  Gminy  odnosząc  się  do  tych  spraw  powiedział  m.in.  ,że  nad  tymi  dokumentami  będą 
prowadzone prace i tutaj wójt   uważa ,że należy spotkać się na wspólnym posiedzeniu i wszystko 
wyjaśnić  i  dodał  ,iż  nie  odważyłby  się  przedstawić  radzie  projektu   znając  zastrzeżenia 
mieszkańców .
Pani Wiesława Kuśnierz powiedziała ,że będziemy rozmawiać na temat  dokumentu ostatecznego , 
a nie o tym co było po drodze . 
Wójt Gminy – odpowiedział ,że będzie uzgadniany wyłożony projekt  .
Pan Roman  Kuśnierz zapytał się  w jaki sposób naliczany jest podatek od farm wiatrowych w 
obrębie Tychowa  , bo są różne metody   i czy gmina Stargard otrzymuje tzw. „Janosikowe „ .
Wójt Gminy – odpowiedział ,że została złożona deklaracja w sprawie podatku od nieruchomości na 
dany rok podatkowy i jest to kwota około 1 802 000.00 zł , a gmina nie płaci „Janosikowego „ .
Ad.16
Brak interpelacji .
Ad.17 i 18 
Radny Mateusz Jarosz zapytał kiedy rozpocznie się  remont świetlicy wiejskiej w Świętem , bo 
projekt jest ważny jeden rok .
Wójt Gminy – odpowiedział , że można jeszcze raz przeliczyć kosztorys, a  które świetlice będą 
remontowane to będzie wspólna decyzja .
Radny Kornet  Jarosław  –  poinformował  o  spotkaniu  jakie  odbyło  się  z  dyrektorem MZK po 
posiedzeniu komisji w dniu 28 lutego 2012 r. gdzie dyskutowano na temat kursów sondażowych 
Stargard-  Strumiany  i  radny  powiedział  ,że  w  przedstawionej  analizie  błędna  była  liczba 
mieszkańców Strumian,iż w tej analizie nie jest wykazano osób na trzech kilometrach powrotnych, 
nie wykazano osób które dosiadają wcześniej , kursy powrotne gdzie pozostawia się  mieszkańców 
Rogowa i Lubowa  .Po względem ekonomicznym rentowność  kursów nie jest wysoka , można 
złożyć Radzie Miasta propozycję podział na dwie strefy – co zdaniem radnego byłaby cena niższa 
jak za przejazd PKS-em . Kończąc radny powiedział ,że nie ma tego 6 kursu o który prosił  i to ,że 
w soboty i niedziele autobusy nie jeżdżą .Propozycje są takie , aby zaangażowanie Wójta Gminy 
było takie , aby zapewnić ogółowi transport do wszystkich miejscowości .
Przewodniczący rady przypomniał ,że został ustalony kurs sondażowy na 3 miesiące i tak powinien 
trwać .
Radny Kornet Jarosław powiedział ,że też powinniśmy znać dane pracownika urzędu gminy, a nie 
tylko MZK . 
Wójt Gminy odnosząc się do tego spotkania m.in. powiedział, że  na transporcie są straty , bo za 
mało jest pasażerów i dlatego będą  się  zwracać  o rekompensatę  .  Można by było- powiedział 
wójt- w ramach porozumienia zaproponować  ,  aby ceny biletów na gminę  Stargard ustala rada 
gminy .
Radny  Mateusz  Jarosz  przypomniał  o  wspólnym  wyjeździe  całej  rady  w  teren,  aby  poznać 
dokładnie całą gminę  . Powiedział również  o drogach polnych , które są niszczone m.in. przez 
Agrofirmę Witkowo i ,aby nakazać naprawę tych dróg , wożąc słomę gubią całe bale tej słomy .
Wójt Gminy – odpowiedział ,że takie sprawy niech zgłasza sołtys , a wójt porozmawia z Agrofirmą 
w tej sprawie .
Przewodniczący rady odnosząc się do tej sprawy powiedział ,że obecnie wywożony jest obornik i 
drogi się niszczą , ale starają się je poprawiać .
Radny Zdzisław Michałek przypomniał , o tym co już zgłaszał na komisji , a mianowicie o odkrytej 
piwnicy , której lokalizację wskazał , bo jak twierdzi widać tam kable .
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Ad.19
Przewodniczący rady poinformował  o  terminie  zwołania następnej  sesji  i  terminach posiedzeń 
komisji i poprosił przewodniczących komisji o wybór tematów wynikających z planu pracy rady z 
II kwartału  i tak : 
- XVI sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński dnia 30 marca 2012 r. o godz. 1000

- komisja gospodarki mienia komunalnego i budżetu dnia 26 marca 2012 r. o godz. 800 z tematem:
   1.Ocena funkcjonowania transportu lokalnego i podmiejskiego pod kątem potrzeb mieszkańców 
gminy – opinia komisji na sesję ,
- komisja socjalno-prządkowa i oświaty  dnia 27 marca 2012 r. o godz.  800    z tematem :
   1.Ocena funkcjonowania bibliotek, świetlic wiejskich, przedszkoli oraz klubów sportowych na 
terenie gminy- stanowisko komisji na sesję ,
- komisja rewizyjna dnia 28 marca 2012 r. o godz 8 00  z tematem : 
    1.Analiza wydatków na płace , nagrody, szkolenia i delegacje służbowe Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Klępinie za 2011 r. - opinia komisji na sesję . 
Ad.20 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal podziękował za 
udział i o godz. 13 50  zamknął obrady XV sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński .
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